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Milí příznivci Junioru! 

 

V novém čísle našeho školního časopisu jsme se 
zaměřili na školní akce  minulých dvou měsíců . 

I když jste si o některých mohli přečíst na 
webových stránkách, přišlo nám důležité je 
poskládat vedle sebe, abyste viděli, že v naší 
škole to skutečně žije a pořád se něco děje. 

Nechybí  ani rozhovor a pravidelné rubriky, tak 
se honem pusťte do čtení! 

 

 
4.B na exkurzi 

ZOOM 
Logická olympiáda 

 
12. října se dva žáci naší školy zúčastnili on-line základního 
kola Logické olympiády. Logická olympiáda je soutěž 
pořádaná Mensou Česko založená na logických úlohách, 
jejichž řešení vyžaduje samostatný a kreativní přístup. 
Nerozhodují zde naučené znalosti, ale schopnost 
samostatného uvažování a pohotového rozhodování. Celkem 
se v kategorii B (druhý stupeň ZŠ a odpovídající ročníky 
víceletých SŠ) do soutěže zapojilo 25 736 řešitelů, 
z toho v Jihomoravském kraji 3 689. 
Kristýna Tichá (7. A) skončila celkově na 7 214. – 7 623. 
místě, v rámci kraje na 1 233. – 1 296. místě. 
Šimon Chvátal (6.B) se umístil celkově na 9 117. – 9 617. 
místě, v kraji na 1 527. – 1 596. místě. 

Jana Dostálová 
 

 
 

 

Koordinátorka školního časopisu: Mgr. Michaela Vejvalková 
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   Vtipy a vtípky    
aneb s úsměvem jde všechno líp! 

 

Vzbudí se dvě miminka uprostřed noci a jedno se zeptá: „Jsou tři 

hodiny ráno, jdeme plakat?“ 
 

Bůh stvořil svět a ďábel mu říká: 

„Ten tvůj svět je až moc dokonalý. Život v něm bude moc jednoduchý. Nech 

mě stvořit alespoň jednu věc, která by lidem ztěžovala život.“ 

Bůh souhlasí. 

A takhle vznikla fyzika. 

 

 
 

Syn přijde naštvaný že školy: 
„Já to nechápu, tati. Ti hlupáci v minulosti pořád válčili a vůbec 
nemysleli na nás, kteří se o tom teď musí učit.“ 
 
Zajímalo by mě, jestli my lenoši půjdeme do nebe, nebo jestli pro nás 
někoho pošlou? 

Rozhovor 

 
V dnešním rozhovoru vám představíme další novou tvář na naší 

škole p. u. Janu Strieglerovou vyučující chemie a pracovních 

činností. 

Paní učitelko, odkud pocházíte? 

Pocházím z Kyjova. 

Můžeme se zeptat, kolik je vám let? 

42. 

Na jaké škole jste studovala? 

Nejprve na střední zdravotnické škole – obor zdravotní sestra a poté 

na vysoké škole, obor farmacie. 

Jaký byl váš oblíbený předmět na základní škole? 

Přírodopis a němčina. 

Jak se podle vás změnila výuka od té doby, co jste byla žákyní vy? 

Změnila se výrazně, je více možností, výuka se mi zdá pestřejší. 

Co právě vás motivovalo se stát učitelkou na základní škole? 

Možnost se více rozvíjet a uplatňovat kreativitu. 

Můžeme vám položit několik osobních otázek? 

Vaše oblíbené jídlo? 

Ryby, dušená zelenina, rýže. 

Vaše oblíbené pití? 

Horká voda. 

Oblíbená hudba? 

Francouzské šansony, jazz, klasická hudba, housle a klavír. 

Co ráda děláte ve volném čase? 

Věnuji se  nordic walkingu, cvičím jógu, čtu, ráda chodím na 

procházky v přírodě. 

Děkujeme za rozhovor a přejeme, ať  se Vám na naší škole líbí. 
 

Sára Chmelková, Lenka Šedrlová 
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   Exkurze Brno 

Kdy: 24.10. 2023 

Kdo: 6.A, 6.B, 4.A + p.u. Doubková. p.u. Kökényová. p.u. Králová 

Kam: Pavilon Anthropos, planetárium   

 

Základní informace: 

Pavilon Anthropos je specializované muzeum o původu člověka a vzniku 

kultury. 

V Anthroposu jsme si odložili batohy a šli jsme na prohlídku. Paní 

průvodkyně nám povídala o vývoji člověka a ukazovala nám různé 

exponáty. Když skončila se svým výkladem, mohli jsme si vše fotit a 

důkladně prohlédnout. Nejvíce mě zaujal model mamuta. 

Planetárium na Kraví hoře je místo s uměle vytvořenou hvězdnou 

oblohou a observatoří, kde můžou vědci provádět svá pozorování. 

Po příjezdu do planetária jsme šli do sálu s umělou oblohou. Ukázali 

nám různé hvězdy, souhvězdí, planety a měsíce. Po zhlédnutí videa o 

vesmíru jsme si mohli prohlédnout věci týkající se vesmíru, 
Šimon Chvátal 

 
                                                                                               

 

 Žákovská knihovna  

 

Knihovna je všem k dispozici při čtenářských dílnách nebo si knihy 
můžete vypůjčit kdykoli po domluvě s p.u. Vejvalkovou nebo s vaší 

třídní učitelkou či učitelem. 

Naše  tipy: 
 

Pro 1. stupeň:         Operace banány: David Walliams 
Píše se rok 1940. Bitva o Británii vrcholí. Německá Luftwaffe se snaží zničit 

britské Královské letectvo a získat vzdušnou převahu nad Lamanšským 

průlivem. Pokud se to nacistům podaří, dobytí Británie pro ně už bude hračka. 

Jedenáctiletý Erik tráví každou volnou chvíli v londýnské zoo. Je to jediné místo, 

kde se cítí šťastný. A jedno ze zvířat mu obzvlášť přirostlo k srdci: gorila 

Gertruda. Jenže každodenní bombardování města znamená velké ohrožení pro 

lidi i zvířata. Erik se proto rozhodne milovanou Gertrudu zachránit. Naštěstí má 

skvělého pomocníka – strýčka Sida, který v zoo pracuje jako chovatel. Podaří se 

jim ukrýt na mořském pobřeží. Jejich pocit bezpečí ale vezme za své, když odhalí 

supertajný plán nacistů… 
 

  
 

Pro 2. stupeň: Báječná léta pod psa: Michal Viewegh 
 

Satirický a humorně laděný román, který je rodinnou kronikou zachycující 

období od roku 1962 do 80. let.. Děj se odehrává v Praze a v městečku Sázava. V 

autobiografickém příběhu chlapce Kvida je líčen příběh rodiny, která se pokouší 

utéci před politickými tlaky nastupující normalizace z Prahy do městečka Sázava. 

Zde Kvido dospívá v mladého muže a díky své posedlosti psaním se stává 

zapisovatelem rodinných historek. 

 

Přijďte si vypůjčit knížku, čtení není nuda! 
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Pekárna Ivanka 
 

Dostali jsme nabídku navštívit pekárnu Ivanka a s radostí 

jsme ji přijali. Přivítal nás přímo majitel pan Džubera, řekl 

nám mnoho zajímavostí, třeba to, že tento rodinný podnik 

funguje již 50 let. Pak se nás ujal ochotný pan pekař, který 

nás provedl celým provozem. Děti měly možnost vidět celý 

proces od zadělávání těsta, přes chlebovou či rohlíkovou 

linku, pečení až po počítačku rohlíků. Naprosto nadšení 

byli všichni ochutnávkou čerstvých, ještě teplých rohlíků. 

Personál pekárny byl velmi milý a vstřícný, a díky tomu se 

děti na chvíli staly součástí celého pekařského procesu. 

Ještě ve škole jsme cítili vůni čerstvého pečiva, a tak jsme 

si rozhodli vyzkoušet pekařské umění sami a upekli jsme si 

vlastní vánočky ve škole. Ty se opravdu povedly, mňam! 

 

HŠ + 2.B 

 

       

 Deváťáci na exkurzi v JEDU 

 

31.10. byli žáci 9.A a 9.B na exkurzi v infocentru 
Jaderné elektrárny Dukovany. Dozvěděli se zajímavé 

informace a díky speciálním brýlím mohli virtuálně 
nahlédnout do jaderného reaktoru i chladících věží. 

Pomocí názorných modelů pochopili fungování a 

princip jaderné elektrárny. 
Jana Strieglerová 
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Osmáci v Designlabu 
 

 
 

V pátek 3.11. 2023 se vydali žáci 8. třídy do 
Uměleckoprůmyslového muzea v Brně. Zde je čekal 

dvouhodinový workshop v Designlabu, kde se dozvěděli, co to 
vlastně design je, jak dlouhá je cesta od návrhu k vlastnímu 
uměleckému výtvoru, seznámili se s novými technologiemi  a 
v neposlední řadě si vyzkoušeli tvorbu výrobků dle vlastního 
návrhu. Někdo se snažil být originální, někdo raději využil 

předlohu, ale každý si nakonec odnesl dva vlastní umělecké 
výtvory. Díky skvělým lektorům se také seznámili se stálou 

expozicí, kde si prohlédli vývoj designu a uměleckých trendů 
v posledních dvou stoletích a také mohli posoudit, kam 

směřují a posouvají své návrhy současní designéři. Exkurze 
byla opravdu poučná a zasvěcení mohou potvrdit, že nejen v 

oblasti umění a designu. 
                                                                                               Michaela Vejvalková 

 
 

 

 

 

Drakiáda 

 
 

V pátek 6.10. se za krásného slunečného počasí uskutečnila 

na hřišti u školy tradiční Drakiáda žáků I. stupně. Byli k vidění 

draci ručně vyrobení, malovaní,  i ti koupení, kteří hýřili 

barvami a opravdu krásně létali ve vzduchu. Děkujeme za 

pomoc při organizaci akce žákům tříd 9.A a 9.B, kteří se skvěle 

ujali role patronů našich nejmenších prvňáčků a pomáhali jim 

dráčky dostat do vzduchu i řešit obtíže se zamotanými 

provázky. Na akci se také přišly podívat děti z Mateřské školy 

MK Husova, které jsme na hřišti moc rádi uvítali. 

27.10.  pak byli slavnostně vyhlášeni ti nejúspěšnější 

v pouštění draků a také ti nejkreativnější, kteří si draky sami 

vyrobili. Pochvalu s hvězdičkou si ale zaslouží úplně všichni! 
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Co se děje ve školní družině 
 

 

Věděli jste, že stromy mají svůj den a že  slaví svátek? Po celém světě se 

20.10. scházejí lidé, aby společně zasadili stromy a připomněli si, jak moc 

jsou pro planetu a lidi na ní důležité. My jsme se ve 2. oddělení školní 

družiny rozhodli, že zasadíme do atria keř lísky, která časem bude dávat 

potravu veverkám - tedy lískové oříšky. Celý týden jsme se věnovali 

stromům -  čím jsou zajímavé, prospěšné a krásné. Do borovicové aleje u 

školy, která má přes 200 let,  jsme rozmístili šiškové skřítky Šišánky,  na 

kterých pozorujeme, jak reagují na venkovní prostředí. Jestli se chcete na ně 

podívat, neváhejte a vydejte se  mezi borovice.  Zvedněte také hlavu nahoru  

a zadívejte se do překrásných  korun stromů.  

Také jsme s dětmi provedli měření obvodu dubů, které stojí na školním 

dvoře a výpočtem jsme zjistili jejich přibližný věk. Ten největší by mohl mít 

až 145 let! Děti si na konci týdne opravdu zasloužily medaili Přítel stromů. 

Každému můžeme pobyt mezi stromy jen a jen doporučit, protože takový 

okamžik není nikdy promarněný. My si pod stromy rádi hrajeme s kamarády 

a co vy?                                                                                      Eva Ostrovská 

 

. 

Designlab – ohlasy 
 

V Uměleckoprůmyslovém muzeu mě zaujaly různé exponáty, 
například designový dřevěný nábytek.                       Šárka Hladíková 
 

Mně se líbil design celé budovy. V Designlabu mě pak zaujalo množství 
možností, jak uplatnit svou kreativitu. 
       Roman Matějka 
V Designlabu se mi líbilo. Překvapilo mě, co všechno může být umění, 
Hodně mě zaujaly grafické tablety a 3D tiskárny. Pro mě bylo strašně 
divné, že nám lektoři vykali. 

Lenka Šedrlová 
V Designlabu mě zaujal automatický vyšívací stroj a zajímavá řezačka 
fólií. Bavilo mě dělat na tabletu návrh věci, kterou nám potom vytiskli. 
Lektoři byli skvělí. 
      Jana Hrbová 
Líbila se mi úvodní instalace, která je ve vstupní hale a je vytvořena ze 
starých míčů. Bavilo mě programovat, navrhovat si svoje výrobky. 
                    Antonín Kohoutek 
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PODZIM v I.S a II.S 

 

Podzim ve třídách I. S a II. S byl, po krátké adaptaci zpět na školní 
prostředí, plný skvělých zážitků, díky kterým mohli naši žáci komplexně rozvíjet 
a upevňovat své motorické i kognitivní funkce a dovednosti. V krásných dnech 
jsme využívali možností, které nám nabízí přilehlý zámecký park, abychom 
mohli pozorovat proměny ročních období „v přímém přenosu“. Samozřejmostí, 
bez které si už neumíme chod tříd základní školy speciální představit, je 
canisterapie. Pejsci ze sdružení Tlapky radosti k nám během podzimu zavítali 
třikrát a vždy dětem vykouzlili úsměv na tváři. Zároveň je také motivovali k 
činnostem, které děti jindy odmítají procvičovat, což je jeden z velkých přínosů 
těchto setkání. A protože v podzimních měsících přichází hned několik krásných 
témat, které je potřeba probrat skrz naskrz, připravili jsme pro děti projektové 
dny, kdy se nejenom zpívalo a tematicky tvořilo, ale především se učilo pomocí 
prožitku. Děti si tak mohly například osahat, očichat i ochutnat podzimní 
zeleninovou a ovocnou úrodu. Při dušičkovém týdnu jsme se pak seznámili 
nejenom s českými Dušičkami, ale také s Halloweenem a mexickým svátkem 
Dia de los Muertos. A při tom jsme si procvičili také čtení, počítání, rozvoj 
aktivní i pasivní slovní zásoby a všechny další věci, které jsou součástí učiva 
našich žáků. 

     Gabriela Kliková a Bára Veselá 

 

 

Stolní tenis v tělocviku 

 
Ve dnech 2. 11. a 3. 11. se všichni žáci naší školy 

vypravili do nedaleké krumlovské Sokolovny. Zde si v 
rámci hodin TV na vlastní kůži vyzkoušeli trénink 

stolního tenisu pod vedením extraligových trenérů a 
elitních krumlovských hráček. Zapracovali nejenom 
na své fyzičce, ale mohli si také zahrát se samotnými 

trenéry, hráčkami, a dokonce i s roboty. Komu se 
tento sport zalíbil, bude vítán na trénincích každé 
úterý a čtvrtek od 15 hod. v Sokolovně. Velké díky 

patří klubu MK Řeznovice a hlavnímu trenérovi 
Jindru Bílovi za organizaci celé akce. #MKjede! 

 

Bára Štěpánová 
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HASÍK ve 2.B 

 

V pátek 24.11. jsme měli vzácnou návštěvu. Přišel za 

námi profesionální hasič Zbyněk Sochor, aby děti seznámil se 

svým zajímavým povoláním. Nejen, že se děti zábavnou 

formou dozvěděly spoustu důležitých informací o práci hasičů, 

ale také si samy vyzkoušely, jak přivolat pomoc při krizových 

situacích (nejen při požáru), co dělat, když jsou děti samy v 

přímém ohrožení požáru např. jak na sobě uhasit hořící oděv. 

Pan hasič předvedl dětem i celou svou hasičskou výstroj a 

ochotně zodpovídal jejich zvídavé dotazy. Na všechny však už 

nezbyl čas, a tak se těšíme na příští setkání ve škole a na jaře 

také na návštěvu hasičské stanice v Moravském Krumlově. 
                              HŠ a druháci 

 

 

Co se děje ve školní družině 
SPOLEČNĚ NA KOLE K MOŘI - CELOROČNÍ SPORTOVNÍ 

PROJEKT ŠKOLNÍ DRUŽINY 

 

Venku se ochladilo a děti z 1. oddělení školní družiny vzpomínaly 

na letní dovolenou. Jaké by to asi bylo vydat se k moři na kole? 

Kam asi dojedeme? To jsou otázky, na které se rozhodly najít 

odpověď. Děti se střídají v jízdě na rotopedu a dosažené minuty 

paní asistentky Hlaváčová a Horáčková zapisují do tabulky a 

přepočítávají na kilometry, které se zaznamenávají do mapy. Ta 

přehledně ukazuje, kam už děti dojely a jakými zeměmi 

projíždíme. Moc se nám líbí, že tato myšlenka nadchla děti k 

pohybu a spojuje kamarády i z dalších oddělení. Šlape se totiž 

ráno, po vyučování i na odpolední družině. Tak nám držte palce, 

ať nám vydrží chuť, nadšení i náš rotoped. Sportu zdar!!! 

Mimochodem, už jsme v Rakousku! 

                  Ladislava Pospíšilová 
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Měsíc filmu na školách: Chceme dýchat 

 

V listopadu se uskutečnil již 19. ročník Měsíce filmu na 
školách, který je zaměřen na projekci filmů s tématem 
československých dějin a jehož se účastní stovky škol z celé 
České republiky, pravidelně i ta naše. 

Ve středu žáci 8. a 9. tříd zhlédli film Karla 
Strachoty s názvem 1989: Chceme dýchat, který se 
zaměřuje na tzv. závadovou mládež. Ta chce žít svobodně, v 
souladu se svými ideály. Do jejího života však stále vstupuje 
represivní komunistický režim. Ve filmu vypráví svůj příběh 
mladík Pavel. Ten žije v Teplicích a je přímým účastníkem 
ekologických protestů, jež v tomto městě započaly již 11. 11. 
a plynule přešly v sametovou revoluci. 

Po projekci následovaly hodiny projektové výuky. Žáci 
si připnuli trikolóru, vyzkoušeli si cinkání klíčů, jeden ze 
symbolů sametové revoluce, poté se rozdělili do skupin a 
plnili úkoly na připravených stanovištích – vyjadřovali své 
dojmy z filmu, srovnávali komunismus a demokracii, 
vyhledávali hudbu roku 1989, seznámili se s dalšími 
příběhy závadové mládeže. Také se měli zamyslet, za co by 
dnes stálo protestovat a vyjít do ulic, vytvořit si na 
demonstraci svůj transparent. Některá hesla byla skutečně 
překvapivá. 

Výuka moderních dějin je i v kontextu dnešní doby 
nesmírně potřebná a jak řekl americký filozof George 
Santayana: „Kdo nezná svoji minulost, je odsouzen ji 

opakovat.“ 

Michaela Vejvalková 

 
 

 

 

Měsíc filmu na školách: Chceme dýchat 

V rámci festivalu Měsíc filmu na školách byla také 

instalována plakátová výstava věnovaná problému 

„závadové“ mládeže. Můžete si ji prohlédnout na chodbě 

pavilonu II.B. 

     

 


